

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : TUAN KARUPAIYA A/L MUTUSAMI  
[PADANG SERAI]**

**TARIKH : 14 SEPTEMBER 2021 (SELASA)**

**SOALAN**

**Tuan Karupaiya A/L Mutusami [PADANG SERAI] minta MENTERI KANAN PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI menyatakan mengenai ciapan twitter rasmi KKM pada 6 Ogos 2021 yang mengatakan bahawa penyumbang terbesar kluster di Selangor adalah daripada sektor perkilangan. Adakah fakta yang dikeluarkan itu benar.**

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, berdasarkan data yang diterbitkan oleh Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM), dalam tempoh 1 Jun 2021 sehingga 6 Ogos 2021, jumlah kes sektor pengilangan adalah sebanyak 12,399, iaitu melibatkan sebanyak 53.2% daripada jumlah kes keseluruhan kluster di Negeri Selangor, iaitu 23,321. Namun demikian, jika dibandingkan jumlah kes dalam sektor pengilangan ini dengan keseluruhan kes baharu yang terkumpul di Selangor bagi tempoh yang sama, sektor ini hanya merangkumi 4.7% daripada keseluruhan 264,440 kes baharu terkumpul.

Jumlah ini juga adalah kecil, iaitu 2.13%, berbanding jumlah keseluruhan pekerja dalam sektor pengilangan di Selangor, iaitu seramai 581,440\* orang (\*sumber: Jabatan Perangkaan Malaysia - DOSM, Suku Pertama 2021).

Dalam hal ini, ingin saya merujuk kepada Kenyataan Akhbar Ketua Pengarah Kesihatan pada 21 Jun 2021 di mana beliau menyatakan bahawa kes sporadik menyumbang kepada 69% daripada kes keseluruhan bagi tempoh 1 Januari hingga 19 Jun 2021. Oleh itu, boleh disimpulkan bahawa penularan kes COVID-19 adalah lebih bersifat sporadik dengan selebihnya boleh diklasifikasikan sebagai kes-kes kluster. Dan apabila kita memperkatakan kes-kes jangkitan berbentuk kluster, seperti kluster tempat kerja contohnya, ia merujuk kepada kluster pengilangan, pembinaan, peruncitan dan beberapa kategori tempat kerja yang lain sering dikaitkan sebagai punca penularan. Namun begitu, bilangan kluster tidak memberikan gambaran sebenar kerana yang dilaporkan adalah dari segi konteks kluster semata-mata dan bukannya merujuk sepenuhnya kepada keseluruhan kes harian individu.

Oleh yang demikian, fakta yang dikeluarkan di dalam ciapan twitter rasmi KKM pada 6 Ogos 2021 bahawa sektor pengilangan penyumbang terbesar kluster di Selangor adalah benar. Namun, kita perlu melihat dengan

**NO SOALAN: 36**

lebih terperinci berdasarkan kes di mana sektor pengilangan di Selangor hanya menyumbang 4.7% jika dibandingkan dengan kes-kes baharu terkumpul di Selangor bagi tempoh yang sama.

Sekian, terima kasih.